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Escriuen els grups municipals:

Sostenibilitat, habitatge i energia

Aquest 2023 hem iniciat una nova legislatura en la qual els ciutadans 
van decidir que es pogués formar un govern local progressista de 
tres partits, Unitat i Progrés Municipal (UPM), Esquerra Republicana 
(ERC) i Objectiu Torroella-l’Estartit (OTE). Els tres partits compartim 
les ganes de transformar el municipi i afrontar els grans reptes de 
futur que tenim al davant. Afrontem d’entrada un problema seriós 
com és la manca d’aigua a causa d’una sequera severa 
conseqüència d’un canvi climàtic contra el qual s’ha de lluitar 
urgentment. La municipalització del servei d’aigua ens permetrà, ja 
a partir del 2024, augmentar substancialment la inversió en la 
millora i el manteniment de la xarxa per reduir-ne el consum.

També impulsarem l’augment del reciclatge i redactarem la licitació 
d’un nou contracte de recollida d’escombraries i de neteja de la via 
pública, cosa que ens permetrà millorar un servei que, amb els 
anys, ha anat presentant cada vegada més mancances.

Sostenibilitat en la recollida de residus, en l’aigua i també en 
l’energia. Per això s’ha creat una nova regidoria que té l’objectiu de 
reduir al màxim la despesa energètica i d’avançar cap a convertir-
nos en un municipi autosostenible. Avançar en l’ús de l’energia 
solar i també en altres energies verdes respectuoses amb el nostre 
territori i la seva biodiversitat. Com també destinarem esforços per 
anar adaptant places i carrers per fer-los més adaptats a les 
temperatures extremes que estem vivint en els últims temps a través 

de la inversió en polítiques per avançar en una transformació 
urbanística sostenible.

Durant aquesta legislatura s’impulsaran les polítiques per 
aconseguir que més gent pugui accedir a un habitatge digne, un 
altre dels temes que més preocupen els ciutadans, sobretot als joves 
que tenen moltes dificultats per emancipar-se. Això forma part del 
conjunt de polítiques socials que es mantindran i s’incrementaran 
per aconseguir una reducció de les desigualtats socials. 

L’any vinent acabarem el Pla de Sostenibilitat Turística de Torroella i 
l’Estartit que es va iniciar el 2021 i que ha permès dur a terme un 
munt d’accions per millorar l’espai urbà i que inclou també la 
remodelació de l’edifici emblemàtic de Can Castells, situat a la plaça 
de la Vila, i on  s’ubicarà l’Oficina de Turisme, les àrees de Promoció 
Econòmica i Comerç, i els nous estudis de Ràdio Montgrí i els 
serveis de comunicació.

En aquesta legislatura també s’ha d’acabar la zona esportiva de 
Torroella; la reforma del projecte del Museu de la Mediterrània; 
l’obertura de l’Espai Medes al port de l’Estartit, que serà el gran 
centre d’interpretació de la part marítima del Parc Natural; la millora 
dels edificis on hi ha les instal·lacions culturals –cinema, casa Masó, 
casa Pastors-, o la finalització dels camins segurs a l’escola. Entre 
molts altres projectes. Molta feina per davant que afrontem amb 
il·lusió i amb ganes de continuar transformant el nostre municipi per 
millorar la vida de les persones que hi vivim.

 

Als ciutadans i ciutadanes de Torroella de Montgrí i l'Estartit: gràcies 
i perdó!

Per aquestes dates i en el mateix mitjà (REVISTA DEL MONTGRÍ - 
novembre 2021) ja ho dèiem i ho anunciàvem. En aquell article 
parlàvem de les males accions, desgavells, vergonyes i mentides 
entre els dos grups d’UPM i ERC que llavors eren al govern.  L’article 
el vam acabar amb el següent paràgraf, que deia literalment: “(...) 
Per sort, podríem dir que som a la recta final d’aquesta legislatura, i 
esperem que al juny del 2023, amb un canvi de govern, es tingui 
temps a donar la volta al caos on ens han portat UPM i ERC. 
Compromís amb Torroella i l’Estartit treballarem per tal que el canvi 
sigui efectiu (…)”.

Dit i fet, Compromís ens vàrem posar a treballar i el safareig i rum-
rum previ a les eleccions municipals del passat mes de maig ens feia 
pensar i donar-nos la il·lusió que podríem ser la gran sorpresa. La 
majoria de comentaris ens donaven serioses opcions a poder 
disputar l'alcaldia.

La sorpresa es va materialitzar i després del 100% de l'escrutini, es 
va confirmar que vam aconseguir dos regidors -duplicant així la 
nostra representació en el consistori versus les eleccions del 2019-, 
fent que en Jordi Cordon i en Marcos Aladid siguin els nostres 
representants a l'ajuntament per a la present legislatura 2023-2027.

L'escrutini va ser cruel i vam tenir el 3r regidor a tocar. Fins al 85% 
escrutat teníem 3 regidors i al 100 % escrutat, i per només 57 vots, no 

el vam poder consolidar, i ens vam quedar en dos, no sent decisius a 
l’hora de formar govern.

Estem molt contents i satisfets del que hem aconseguit en només 4 
anys de vida de la formació. Qui havia de dir que a la 2a vegada que 
ens presentem, seríem la 2a força més votada i això ha sigut 
GRÀCIES a les 537 persones que ens vàreu fer confiança, a les 
quals us volem donar novament les GRÀCIES!

Ja estem treballant per tal que en les eleccions del 2027 siguem la 1a 
força més votada. No és un camí fàcil. L’equip de govern UPM-ERC-
OTE, amb una majoria àmplia de 10 regidors, no escolten i no volen 
la nostra ajuda, i no accepten les nostres propostes per tal de 
millorar el municipi i aconseguir el benestar general de tothom. En 
aquest sentit, volem demanar-vos PERDÓ! pel mal funcionament de 
l’ajuntament en moltes de les àrees, que fan que tinguem un poble 
brut, insegur, amb equipaments inacabats i amb pujades de taxes i 
impostos desmesurats. PERDÓ! per no ser el vostre referent al 
govern de l’ajuntament tot i la nostra predisposició de ser-hi. 

NO som el vostre referent al govern, però SÍ que ho som com a caps 
de l’oposició. Des de Compromís amb Torroella i l’Estartit seguirem 
treballant i aportant bones propostes al govern, tant les que ens feu 
arribar com  les que anirem veient nosaltres, fins que ens escoltin, 
perquè nosaltres SÍ que pensem en el benestar de tothom i sabem el 
que significa treballar per a la gent.

UPM · Unitat i Progrés Municipal
Compromís amb Torroella i l’Estartit
L’EST · L’Estartit Som Tots
Esquerra Republicana de Catalunya
Objectiu Torroella - l’Estartit
Junts per Catalunya
PSC

COMPROMÍS AMB TORROELLA I L’ESTARTIT

UPM · UNITAT I PROGRÉS MUNICIPAL
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L’EST · L’ESTARTIT SOM TOTS

Sis mesos de govern han tret molt de suc!

Tenir el mateix color polític governant a l'EMD i a l'ajuntament no 
sempre és garantia que tots dos pobles avancin ni que els projectes 
es desencallin, i la legislatura passada en vam tenir una prova clara, 
perquè a l'Estartit les coses no van funcionar. Al contrari, es va fer un 
pas enrere.

Les persones que formen part de les llistes electorals, i sobretot 
aquelles que les encapçalen, són cabdals perquè el municipi vagi 
bé, i lamentablement moltes vegades donem més importància a la 
simpatia de les persones que a les qualitats que realment importen 
en aquests càrrecs: esforç, dedicació i capacitat de gestió i, per 
descomptat, coneixement dels temes que es treballen. No tothom té 
les qualitats per estudiar una carrera de medicina com no tothom 
serveix per gestionar diner públic.

Fa menys de sis mesos que va començar l'actual legislatura i ja 
s'han desencallat alguns temes cabdals que durant 4 anys no es van 
resoldre.

Al mes de juny de 2023, a l'entrar a governar, ens vam trobar amb 
una EMD que tenia més de mig milió d'euros de factures sense 
pagar generades per l'anterior govern. Un import astronòmic que no 
es podia assumir així com així. Calia fer feina de formigueta veient 
d'on provenien aquests deutes i veure com s'hi havia de fer front. 
Amb aquesta tasca setmanal del president de l'EMD, l'alcalde de 
Torroella i els seus tècnics més propers, s'ha aconseguit saldar més 

del 50% d'aquest deute. No ha estat una tasca gens senzilla, i no 
podrem estar satisfets fins a estar al dia de pagament amb tots els 
proveïdors, associacions i particulars, però el que sí podem dir amb 
satisfacció és que anem per bon camí.

La delicada situació financera de l'EMD era tema cabdal, però la 
renovació del conveni de l'EMD ho era potser inclús més. Els acords 
de finançament entre EMD i ajuntament es basaven en dades dels 
anys 2010-2011-2012. Això feia tan necessari renegociar-ne el 
finançament, perquè eren dades completament diferents de la 
realitat actual. Durant el passat mandat el nostre grup va reiterar el 
seu descontent cada cop que es decidia prorrogar el conveni sense 
fer-hi modificacions. Més encara quan finalment es va modificar 
sense tocar la part econòmica (impensable!). 

Aquest mandat, en poc més de 5 mesos, el diàleg i el treball han fet 
possible aprovar un nou conveni que haurà de regir els propers 5 
anys. Un conveni que de ben segur no serà l'idoni per cap de les 
parts, que haurien estirat el fil una mica més cap a un o altre costat, 
però que farà molt més senzilla la convivència entre els dos ens, ja 
que des d'aquest moment el finançament de l'EMD no es basa ja en 
la despesa, sinó en un percentatge dels ingressos de l'ajuntament. 

Volem que aquests primers sis mesos siguin la línia de treball 
d'aquests 4 anys, per tal de prioritzar el benestar de tots els veïns i 
veïnes del nostre municipi per sobre d'egos personals. Que el que 
ha viscut l'EMD els passats 4 anys sigui una lliçó per al futur.

ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Importants reptes per a la nova legislatura

Aquest any 2023 hem començat una nova legislatura. Des d'ERC 
hem encarat aquest repte amb molta il·lusió i amb ganes de treballar 
per a tothom.

Hem assumit unes regidories molt importants; unes, de la banda de 
Territori, enfocades en la transformació urbana sostenible que cal 
aplicar per tal d'adaptar-nos al canvi climàtic i mitigar-ne les 
conseqüències. I també en la mobilitat urbana, on hem de resoldre 
els problemes d'accés al municipi i avançar cap a un tipus de 
mobilitat més sostenible.

L'altra regidoria engloba diferents àrees de Serveis a la Ciutadania 
com són Educació, Cultura, Patrimoni i Arxiu. Així com també el 
Museu de la Mediterrània. Pel que fa a Educació, tenim el repte de 
millorar l'educació amb una perspectiva 360, que vol dir implicant 
tota la societat. 

Quant a Cultura, tenim ganes d'impulsar la cultura popular catalana 
augmentant les ballades de sardanes i els actes festius tradicionals. 
L'Arxiu és un dels espais de l'ajuntament menys coneguts i volem 
que es reconegui i es visualitzi la feina que s'hi fa.

Amb el patrimoni hi tenim molta feina! Torroella de Montgrí i l'Estartit 
tenen una gran quantitat d'elements patrimonials, tant històrics com 
naturals, als quals hem de donar valor i, per tant, volem elaborar un 

catàleg de patrimoni detallat i després desenvolupar un pla especial 
que reguli les actuacions que s'hi poden fer. Destinarem una part de 
la inversió municipal a la rehabilitació d'aquest patrimoni i a 
aconseguir una millor eficiència energètica i accessibilitat d'aquests 
edificis.

I per acabar, us volem parlar del Museu de la Mediterrània, un 
museu territorial de referència en l'àmbit de les comarques 
gironines al qual volem donar un impuls i més visibilitat. També hi 
tenim reformes a fer en climatització i millora d'algunes sales, així 
com la renovació de l'exposició permanent seguint el pla estratègic 
del museu.

Des de l'equip d'ERC tenim moltes ganes d'iniciar tots aquests 
projectes i posar-hi tota l'energia i capacitat per dur-los a terme, i que 
representin un benefici per a tots els ciutadans i ciutadanes.

OBJECTIU TORROELLA - L’ESTARTIT

Una altra política per a l'emergència climàtica

Fa poques setmanes, en la primera assemblea oberta d'Objectiu 
Torroella–l'Estartit, es ressaltava la necessitat de fer política contra la 
inèrcia, contra aquelles dinàmiques que barren el pas als espais 
col·lectius i es tanquen en la gestió del dia a dia. Contra aquells 
discursos i pràctiques destructives, sorolloses i mancades de 
contingut i propostes. Des de dins i fora de l'ajuntament, la vocació 
d'OTE és obrir-se i arremangar-se. Escoltar, aprendre i fer. 

Una altra manera de fer política és posar al centre aquells grans 
problemes inajornables que tenim com a poble i com a país, com ho 
són totes les arestes de l'emergència climàtica. L'any 2023 no 

disposem d'una mínima xarxa connectada de carrils bici que 
permeti desplaçaments segurs dins i entre els nuclis del nostre 
municipi. No és saludable ni sostenible no posar remei a l'absència 
de transport públic i a la dependència del transport privat. La 
mobilitat, una de les prioritats de la legislatura, és clau per no 
embrutar més l'aire que respirem, afavorir els hàbits saludables, 
reduir el greuge econòmic i de classe que existeix a l'hora de 
moure's (sobretot en infants, adolescents i gent gran) i donar 
alternatives sostenibles per als veïns que hi són tot l'any.

Intentar pal·liar els efectes de l'emergència climàtica és cuidar els 
espais verds del municipi i fer-los proliferar perquè, entre altres 
raons, els estius —que cada vegada són més llargs—no siguin una 
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